
PROTOKÓŁ nr XXXIII/2017 

z sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Opatów odbytej  

dnia 16 sierpnia 2017 roku 

w sali remizy OSP w Opatowie 

Godzina  rozpoczęcia 10
oo

, godz. zakończenia 12
00 

Na 15 radnych obecnych na sesji 15 radnych 

Obecni na posiedzeniu:  

1. Wójt Gminy                 - Bogdan Sośniak  

2. Skarbnik Gminy  - Zbigniew Kowalik 

3. Radni wg listy obecności załączonej do protokołu 

 Lista obecności radnych i sołtysów w załączeniu do protokołu. 

O terminie posiedzenia radni zostali powiadomieni pisemnie. 

Porządek  obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przedstawienie  porządku  obrad.  

3.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2017r. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu 

kłobuckiego 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej zadania pod nazwą” Budowa kanalizacji sanitarnej w 

miejscowości Opatów, ul. Nadrzeczna i w Iwanowicach Małych, ul. 

Miodowa i ul. Zwierzyniecka” 

6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Iwanowicach Dużych 

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Iwanowicach Dużych 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Opatów 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 2 do 

porozumienia z dnia 6 marca 2015r o współpracy w sprawie opracowania i 

realizacji Strategii RIT dla Subregionu Północnego w ramach Regionalnego 



Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 129/XXXV/2013 Rady 

Gminy Opatów z dnia 01 marca 2013.r. w sprawie podziału gminy Opatów 

na stałe obwody głosowania i ustalenia ich numerów, granic i siedzib 

obwodowych komisji wyborczych 

11. Stanowisko Rady Gminy w sprawie pisma z dnia 26 kwietnia 2016r  

          12.Zakończenie obrad  XXXIII  sesji  Rady Gminy Opatów. 

 

Przebieg posiedzenia: 

Ad-1.  

Otwarcia  sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy – Witold Łacny , powitał 

wszystkich zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji. 

Przewodniczący poinformował o formalnym wniosku Wójta Gminy w sprawie 

zwołania sesji  Rady Gminy w trybie art.20 ust.3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r o 

samorządzie gminnym. 

Wójt dodatkowo wyjaśnił , jakie  sprawy wpłynęły na zwołanie sesji w tym 

trybie.  

Ad-2.  

Radny Andrzej Zalski poinformował, że został oczerniony  , iż przekazał redaktorowi 

gazety kłobuckiej  zarzuty względem Przewodniczącego Rady Gminy Opatów. 

W związku z tym, że na tej sesji jest obecny redaktor tej gazety poprosił o 

potwierdzenie czy istotnie tak było. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził,  że porządek sesji jest zgodny z tym co 

zgłosił wnioskodawca i nie widzi miejsca w porządku  by te sprawę rozpatrywać i 

wyjaśniać.  

Radny Andrzej Zalski zauważył, że porządek obrad nie został jeszcze odczytany w 

związku z czym zgłosił tę sprawę wcześniej. 

Przewodniczący Rady Gminy utrzymywał, ze procedura zwoływania sesji 

nadzwyczajnej nie przewiduje zmiany porządku obrad przez radnego o dodatkowe 

punkty. 



 Radny Andrzej Zalski – z racji obecności redaktora poprosił jedynie o udzielenie 

odpowiedzi na to oszczerstwo. Uważał, że te sprawę powinno wyjaśnić się jak 

najwcześniej i najszybciej. Zwrócił się do wnioskodawcy zwołania dzisiejszej sesji z 

zapytaniem czy wyrazi zgodę by te sprawę dołączyć do dzisiejszych obrad.  Nie 

zajmie ona zbyt wiele czasu, to kwestia tylko krótkiego wyjaśnienia przez redaktora 

gazety kłobuckiej.  

Wójt Gminy jako wnioskodawca wyraził zgodę aby dopuścić do dzisiejszego 

porządku sesji wyjaśnienia redaktora na pytanie Radnego Andrzeja Zalskiego.  

 Porządek obrad został rozszerzony o wonne wnioski, jako pkt 3 przyjęty jednogłośnie.  

Porządek obrad ze zmianami: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przedstawienie  porządku  obrad.  

3.  Wolne wnioski 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2017r. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu 

kłobuckiego 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej zadania pod nazwą” Budowa kanalizacji sanitarnej w 

miejscowości Opatów, ul. Nadrzeczna i w Iwanowicach Małych, ul. 

Miodowa i ul. Zwierzyniecka” 

7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Iwanowicach Dużych 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Iwanowicach Dużych 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Opatów 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 2 do 

porozumienia z dnia 6 marca 2015r o współpracy w sprawie opracowania i 

realizacji Strategii RIT dla Subregionu Północnego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 129/XXXV/2013 Rady 



Gminy Opatów z dnia 01 marca 2013.r. w sprawie podziału gminy Opatów 

na stałe obwody głosowania i ustalenia ich numerów, granic i siedzib 

obwodowych komisji wyborczych 

12. Stanowisko Rady Gminy w sprawie pisma z dnia 26 kwietnia 2016r  

          13.Zakończenie obrad  XXXIII  sesji  Rady Gminy Opatów. 

został przyjęty jednogłośnie.  

Ad-3. 

W punkcie tym redaktor gazety poinformował, ze nie jest upoważniony do 

wypowiadania się w imieniu gazety, w której pracuje, natomiast  jeżeli chodzi o jego 

osobę nie otrzymał od radnego Zalskiego żadnych zarzutów dot. Przewodniczącego 

RG Opatów.  

Wójt Gminy – przystępujemy do realizacji zadania kanalizacyjnego w Iwanowicach 

Dużych , umowa z wykonawca jest podpisana, przekazanie placu budowy nastąpi w 

takim terminie aby od 1 września wykonawca wszedł na obiekt.  

Umowa współfinansowania tej inwestycji została do nas przekazana przez Marszałka, 

jednostronnie została ona przez nas podpisana , teraz przed podpisaniem przez Urząd 

Marszałkowski zostanie najpierw sprawdzona cała procedura przetargowa na te 

inwestycje.  

- odnośnie Azbestu – firma będzie indywidualnie z gospodarstwami się kontaktować i 

ustalać harmonogram prac.  

Wójt Gminy poinformował, że w czasie ostatniej burzy został uszkodzony budynek 

mieszkalny i gospodarczy w Waleńczowie.  Zostanie na ten  cel przyznana pomoc 

finansowa 6 tys. zł.  

Radny Dariusz Zając w imieniu poszkodowanej rodziny złożył na ręce Wójta Gminy 

podziękowanie za szybka pomoc i zainteresowanie.  

Ad-4. 

Wyjaśniania do uchwał w pkt 4 do pkt 6 zostały przesłane radnym na piśmie.  



 

Uchwała Nr 142 /XXXIII/2017 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2017r. 

została podjęta jednogłośnie przez 15 radnych 

Ad-5. 

Uchwała Nr 143 /XXXIII/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu 

kłobuckiego została podjęta jednogłośnie przez 15 radnych 

Przy okazji tej sprawy Radny Andrzej Zalski przypomniał o inwestycji Powiatu w 

Zwierzyńcu Pierwszym, czyli budowie chodnika. Starosta Powiatowy obiecał i 

zobowiązał się , że roboty zostaną rozpoczęte w roku 2016. Sołectwo zakupiło kostkę 

na chodnik i do tej pory nic w tej sprawie się nie dzieje.   

Zwrócił uwagę , ze brak chodnika powoduje zagrożenie dla mieszkańców tej 

miejscowości.  

Zaproponował aby zwrócić się do Starostwa z pismem o wypełnienie zobowiązań, do 

których się zobowiązał Starosta. 

Starostwo organizuje różne imprezy, na które wydawane są duże środki  finansowe i 

boi się że  pieniądze, które miały być przeznaczone na chodnik pójdą na jakąś 

imprezę.  



Wójt Gminy zobowiązał się do wysłania takiego pisma.  

Ad-6. 

Uchwała Nr 144 /XXXIII/2017 w sprawie wprowadzenia do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej zadania pod nazwą” Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości 

Opatów, ul. Nadrzeczna i w Iwanowicach Małych, ul. Miodowa i ul. Zwierzyniecka”, 

została podjęta jednogłośnie przez 15 radnych 

 

Ad-7. 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Iwanowicach Dużych 

Zarzuty przedstawione w złożonej skardze, dotyczą relacji służbowych : pracownik-

pracodawca. Analiza tych relacji i ocena ewentualnych nieprawidłowości w relacjach 

nie należą do ustawowych kompetencji Rady Gminy. 

Wobec powyższego skargę należy uznać za bezzasadną, bowiem tego typu zarzuty 

powinny być kierowane do prawnie umocowanych instytucji np. Sąd Pracy, 

Państwowa Inspekcja Pracy. 

Uchwała Nr 145 /XXXIII/2017 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

dyrektora Szkoły Podstawowej w Iwanowicach Dużych, została podjęta przez 15 

radnych przy jednym głosie wstrzymującym  

 

Radny Andrzej Zalski zwrócił uwagę, na daty złożenia skarg, za procedury 

rozpatrywania skarg odpowiada Przewodniczący RG, skarga była złożona w 2015 roku 

i dopiero teraz Rada Gminy te sprawy rozpatruje. Uważa, ze skargi  są rozpatrywane 

po terminie.  To zaniedbanie ciąży na Przewodniczącym RG.  

Przewodniczący RG zwrócił uwagę, ze radny Zalski jest również członkiem Komisji 

Oświaty, na której skargi były procedowane. Skargi do Komisji zostały przekazane w 

odpowiednim czasie.  Natomiast w Komisji Oświaty pozostawały one rozpatrywane 

dosyć długo.  

Ad-8. 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Iwanowicach Dużych 

Treść skargi złożonej przez rodziców uczennicy, dotycząca sfery bezpieczeństwa i 



opieki nad uczniami w szkole. 

Rozpatrywanie tego typu zarzutów nie należy do kompetencji ani Wójta Gminy ani 

Rady Gminy. Fakt wystąpienia takich zdarzeń należy kierować do odpowiednich 

organów np. Policji, Kuratorium Oświaty. 

Ewentualne roszczenia w tym zakresie powinny być kierowane do rozstrzygnięcia 

przez sądy powszechne. 

Wyjaśnienia złożone przez dyrektora szkoły w pełni uzasadniają stanowisko Rady 

Gminy w tej sprawie. 

Uchwała Nr 146 /XXXIII/2017 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

dyrektora Szkoły Podstawowej w Iwanowicach Dużych została podjęta przez 15 

radnych przy dwóch głosach wstrzymujących 

Radny Andrzej Zalski  powtórzył swoja wypowiedz o terminowości rozpatrywania 

skarg. Państwo Konieczni mogą  odwołać  się w tej sprawie do Wojewody.  

Ad-9. 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Opatów 

Zarzuty przedstawione w złożonej skardze, dotyczą relacji służbowych : pracownik-

pracodawca. 

Analiza tych relacji i ocena ewentualnych nieprawidłowości w relacjach nie należą do 

ustawowych kompetencji Rady Gminy. 

W przedstawionych przez Wójta Gminy wyjaśnieniach, Komisja Rewizyjna - 

rozpatrująca tę skargę- nie znalazła innych przesłanek wskazujących na zaniedbania i 

zaniechania Wójta Gminy w tej sprawie. 

Wobec powyższego skargę należy uznać za bezzasadną, bowiem tego typu zarzuty 

powinny być kierowane do prawnie umocowanych instytucji np. Sąd Pracy, 

Państwowa Inspekcja Pracy. 

Uchwała Nr 147 /XXXIII/2017 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy Opatów została podjęta została podjęta przez 15 radnych przy dwóch głosach 

wstrzymujących 

Ad-10. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 2 do 

porozumienia z dnia 6 marca 2015r o współpracy w sprawie opracowania i realizacji 

Strategii RIT dla Subregionu Północnego w ramach Regionalnego Programu 



Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020 

Uchwała Nr 148 /XXXIII/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 2 

do porozumienia z dnia 6 marca 2015r o współpracy w sprawie opracowania i 

realizacji Strategii RIT dla Subregionu Północnego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020została podjęta 

jednogłośnie przez 15 radnych 

 

Ad-11. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 129/XXXV/2013 Rady Gminy 

Opatów z dnia 01 marca 2013.r. w sprawie podziału gminy Opatów na stałe obwody 

głosowania i ustalenia ich numerów, granic i siedzib obwodowych komisji 

wyborczych 

W uchwale nr 129/XXXV/2013 Rady Gminy Opatów z dnia 01 marca 2013r. w 

sprawie podziału gminy Opatów na stałe obwody głosowania i ustalenia ich numerów, 

granic i siedzib obwodowych komisji wyborczych, zmienionej uchwałą nr 

197/LII/2014 Rady Gminy Opatów z dnia 08.04.2014r. zmienia się załącznik, w 

związku z koniecznością wyznaczenia lokali dla osób niepełnosprawnych.  

 

Uchwała Nr 149 /XXXIII/2017 w sprawie zmiany uchwały nr 129/XXXV/2013 Rady 

Gminy Opatów z dnia 01 marca 2013.r. w sprawie podziału gminy Opatów na stałe 

obwody głosowania i ustalenia ich numerów, granic i siedzib obwodowych komisji 

wyborczych została podjęta jednogłośnie przez 15 radnych 

 

Ad-12. 

Stanowisko Rady Gminy w sprawie pisma z dnia 26 kwietnia 2016r :  

1. Wniosek o odwołanie radnego ze składu Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i 

Spraw Socjalnych powinien być skierowany pod obrady Rady Gminy - jako ustawowo 

uprawnionego organu do jego rozpatrzenia – i głosowany zgodnie z przepisami ustawy 

o samorządzie gminnym i Statutem Gminy. Przytoczone w piśmie przesłanki nie 

skutkują automatycznym wpisaniem wniosku o odwołanie w porządek sesji Rady 

Gminy. Głosowanie w tej sprawie musi nastąpić po wypełnieniu procedur zawartych w 

przepisach ustawy o samorządzie gminnym i Statucie Gminy Opatów. 



2. Wskazywane w piśmie działania radnego, prowadzące do zakłócania porządku 

obrad komisji i dezorganizujące jej pracę winny być w toku obrad przerywane i 

korygowane przez prowadzącego posiedzenie z wykorzystaniem narzędzi 

dopuszczonych przez Statut Gminy. Ewentualne roszczenia, z powodu naruszenia dóbr 

osobistych i dobrego imienia – jako nie należące do kompetencji Rady Gminy – 

należy kierować do rozstrzygania prze sądy powszechne. 

3. Zarzut, dotyczący członkostwa radnego w tej komisji i jednoczesnego 

przewodniczenia Zarządowi Stowarzyszenia "Nasza Szkoła" w Zwierzyńcu 

Pierwszym, prowadzącego działalność z wykorzystaniem mienia 

komunalnego, w toku wcześniejszego postępowania wyjaśniającego, nie potwierdził 

istnienia przesłanek naruszenia przepisów prawa. Rada Gminy nie ma więc podstaw 

prawnych do wdrażania procedury w sprawie wygaszenia mandatu radnego. 

Powyższe Stanowisko przyjęte zostało przyjęte  przez 15 radnych przy jednym  głosie  

wstrzymującym 

 

Ad- 13 

Wobec zrealizowanego porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy  zamknął  

XXXIII nadzwyczajną sesję Rady Gminy Opatów. 

 

Protokołowała 

Joanna Krotla  


